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CCoommeennttaarriiuu rreeaalliizzaatt ddee ppaassttoorruull AAlleejjaannddrroo BBuulllloonn

SSTTUUDDIIUULL 8
BBIISSEERRIICCAA

Salutare! Tema acestui studiu este despre ceea ce Isus a spus cu referire la  biserica Sa de 
pe acest pamant. Este adevarat ca Evangheliile prezinta doar trei ocazii in care Isus mentioneaza 
biserica Sa, cert este insa ca biserica, ideea de o biserica organizata, nu este inventia vreunui om. 
Apostolii aveau lucrurile foarte clare deoarece au primit invatatura lui Isus si pentru ca au gasit 
in Vechiul Testament argumente suficiente pentru a crede ca Dumnezeu a avut intotdeauna un 
popor ales in aceasta lume, incepand cu Adam, si continuand cu Noe, Avraam, poporul Israel.

Vom incepe acest studiu citind Matei 16,18. Acesta este un verset un pic controversat.

18.Şi Eu îţi spun: tu eşti Petru şi pe aceastã piatrã voi zidi Biserica Mea, şi porţile Locuinţei morţilor 
nu o vor birui.

Sunt multi crestini in ziua de azi care cred ca in aceasta declaratie Isus ii da autoritatea 
bisericii lui Petru cand a spus ca el este piatra. Dar in conformitate cu contextul acestui verset pe 
care tocmai l-am citit, Isus nu se referea la Petru ca fiind piatra ci facea referire la El Insusi, la 
Isus. In limba greaca in care gasim scris acest text biblic nu existra vreo confuzie deoarece 
cuvantul piatră este petra, iar numele Petru este petros. In textul original Isus a spus ‘’Tu esti 
Petros si pe aceasta petra voi zidi Biserica Mea’’. Nu exista confuzie in textul original, 
bineinteles ca in spaniola sau portugheza poate fi greu de inteles.

Ideea ca Dumnezeu este Stânca si ca nici un om nu poate fi este clara in Vechiul 
Testament. De exemplu in Deuteronom 32,4 ne spune: 

4.El este Stânca; lucrãrile Lui sunt desãvârşite, cãci toate cãile Lui sunt drepte; El este un 
Dumnezeu credincios şi fãrã nedreptate, El este drept şi curat.

Cine este Stânca in conformitate cu acest verset? Dumnezeu. Acum sa vedem ce spune Psalmul 
28,1: 

1.Doamne, cãtre Tine strig. O, stânca mea! Nu rãmâne surd la glasul meu, ca nu cumva, dacã 
Te vei depãrta fãrã sã-mi rãspunzi, sã ajung ca cei ce se coboarã în groapã.

Ce spune aici, la cine striga psalmistul si cum il numea? Stânca, ‘’stânca mea’’. Pe de alta parte,
insusi Petru, despre care multi spun ca el este Stânca, departe de a crede ca el este Stânca, uitati 
ce a scris in 1Petru 2,6-8:

6.Cãci este scris în Scripturã: "Iatã cã pun în Sion o piatrã din capul unghiului, aleasã, scumpã, 
şi cine se încrede în El, nu va fi dat de ruşine." 7.Cinstea aceasta este dar pentru voi care aţi crezut! Dar 
pentru cei necredincioşi, "piatra, pe care au lepãdat-o zidarii, a ajuns sã fie pusã în capul unghiului"; 8.Şi 
"o piatrã de poticnire, şi o stâncã de cãdere." Ei se lovesc de ea, pentru cã n-au crezut Cuvântul, şi la 
aceasta sunt rânduiţi.
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Petru vorbeste in aceste versete de Isus ca fiind piatra unghiulara, si Stânca pe care biserica este 
intemeiata. Acum dragul meu, daca Petru nu a crezut niciodata ca Isus a spus ca el, Petru, este 
Stânca pe care urma sa se intemeieze biserica, de ce noi ar trebui sa acceptam aceasta idee 
astazi?!

Sa ne gandim acum la biserica lui Dumnezeu pe acest pamant. Dar sa privim din prisma 
ca daca Dumnezeu este dragoste si daca Isus este Dumnezeu in consecinta biserica lui 
Dumnezeu, a carei temelie este Hristos, trebuie sa fie biserica dragostei, si aceasta biserica 
trebuie sa fie unita pentru ca in dragoste nu exista separare. Fara indoiala una dintre principalele 
preocupari ale lui Isus inainte de a fi rastignit a fost in legatura cu unitatea bisericii. In capitolul 
17 din Ioan gasim rugaciunea fierbinte a lui Isus, vom face referire in mod deosebit la versetele 
21-23: 

21.Mã rog ca toţi sã fie una, cum Tu, Tatã, eşti în Mine, şi Eu în Tine, ca şi ei sã fie una în noi, 
pentru ca lumea sã creadã cã Tu M-ai trimis. 22.Eu le-am dat slava, pe care Mi-ai dat-o Tu, pentru ca ei 
sã fie una, cum noi suntem una, 23.Eu în ei, şi Tu în Mine, pentru ca ei sã fie în chip desãvârşit una, ca 
sã cunoascã lumea cã Tu M-ai trimis, şi cã i-ai iubit, cum M-ai iubit pe Mine.

In doar trei versete Isus repeta de 4 ori rugamintea ca ei sa fie una. Vrea sa spuna ca tema 
unitatii bisericii este mai importanta decat multi isi imagineaza, pentru ca exista riscul ca 
biserica sa creada ca este biserica lui Dumnezeu doar datorita doctrinei sale, si fara indoiala Isus 
in rugaciunea Sa spune ‘’pentru ca ei sã fie în chip desãvârşit una, ca sã cunoascã lumea…’’. Adica 
cea mai mare proba care demonstreaza ca suntem biserica lui Dumnezeu nu este profetia care ne 
indica acest lucru si nici macar corecta interpretare a invataturilor biblice ci unitatea bisericii, 
dintr-un motiv foarte simplu: Dumnezeu este dragoste si biserica Sa este biserica dragostei, iar 
in dragoste nu poate fi separare.

Bineinteles, avem nevoie sa intelegem ca unitate nu inseamna uniformitate. Nu ne putem 
imagina ca toti sa fim soldatei de plumb care nu gandesc pentru ca exista un conducator, sau un 
grup care gandesc in locul nostru, in nici un caz. Unitatea apara libertatea de a exprima ideiile, 
adevarata unitate se hraneste cu libertatea fiecarui membru si respecta caracteristicile variate ale 
fiecaruia. Suntem o biserica mondiala formata din diverse culturi dar cand corpul mondial ia o 
hotarare se asteapta ca toate partile sa urmeze decizia. Nimeni nu poate in numele dreptatii sau 
al dragostei lupte impotriva unitatii pentru ca unitatea se naste din dragoste si se exprima prin 
dreptatea membrilor ei.

Baza unei adevarate unitati este Hristos. Unitatea ca oricare alta virtute din viata de 
crestin este o roada a Duhului Sfânt. Roada niciodata nu este o cauza si nici macar un rezultat, 
roada doar o putem primi, iar Hristos ne-a invatat cum putem avea toate aceste roade, printre 
care si unitatea. In Ioan 15,4-5: 

4.Rãmâneţi în Mine, şi Eu voi rãmâne în voi. Dupã cum mlãdiţa nu poate aduce roadã de la sine, 
dacã nu rãmâne în viţã, tot aşa, nici voi nu puteţi aduce roadã, dacã nu rãmâneţi în Mine. 5.Eu sunt viţa, 
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voi sunteþi mlãdiţele. Cine rãmâne în Mine, şi în cine rãmân Eu, aduce multã roadã; cãci, despãrţiţi de 
Mine, nu puteţi face nimic.

Ideea centrala, ca trebuie sa ramanem in Hristos pentru a aduce roada din belsug, este 
foarte clara. Doar ca aceasta ‘’rămânere’’ nu este o ‘’rămânere’’ teoretica, nu este nici o 
declaratie poetica bazata pe cuvinte frumoase ci se fundamenteaza pe Cuvantul Lui Dumnezeu. 
In Ioan 14,23-24 uite ce spune: 

23.Drept rãspuns, Isus i-a zis: "Dacã Mã iubeşte cineva, va pãzi cuvântul Meu, şi Tatãl Meu îl va 
iubi. Noi vom veni la el, şi vom locui împreunã cu el. 24.Cine nu Mã iubeşte, nu pãzeşte cuvintele Mele. 
Şi cuvântul pe care-l auziţi, nu este al Meu, ci al Tatãlui, care M-a trimis.

Putem sa vedem in acest verset ca intimitatea cu Hristos este intimitate cu Cuvantul Sau, 
prin urmare unitatea in Hristos inseamna unitate in Cuvantul Sau, biserica se va bucura de 
unitatea in Hristos doar daca e unita in Cuvantul Sau. Oricare interpretare particulara trebuie sa 
fie supusa trupului, pentru ca Dumnezeu nu conduce un om aici si unul in alta parte, ci un trup 
organizat.

Textul mentioneaza de asemenea dragostea, nu poate exista unitate fara Cuvantul Lui 
Dumnezeu, dar nici nu poate exista unitate fara prezenta dragostei, deoarece Dumnezeu este 
dragoste. Daca noi crestinii ne-am nascut din dragostea lui Dumnezeu, trebuie sa-L iubim pe El 
in primul rand, si sa iubim si pe fratii nostrii. Dragostea si ascultarea de Cuvantul lui Dumnezeu 
fac parte din relatia noastra cu Hristos. Asta inseamna ‘’a rămâne’’ in Hristos. Nu poate exista 
separare intre Cuvantulu lui Dumnezeu si dragoste. Nu putem incerca sa punem dragostea 
impotriva Cuvantului lui Dumnezeu. Este ceva lipsit de sens, sa spunem ca putem schimba putin 
Cuvantul lui Dumnezeu din dragoste pentru oameni este sec, nu are o baza. In 1Ioan 2,5 uite ce
spune:

5.Dar cine pãzeşte Cuvântul Lui, în el dragostea lui Dumnezeu a ajuns desãvârşitã; prin aceasta 
ştim cã suntem în El.

Vezi ca cele trei elemente: sa pazesti Cuvantul, dragostea desavarsita si ramanerea in 
Hristos, sunt de nedespartit si ne conduc la unitate. Unul dintre instrumentele care creaza 
probleme unitatii in biserica este limba, iar unica solutie este prezenta lui Isus in noi. Limba 
exprima doar intentiile inimii. Isus a spus in Matei 7,1-2: 

1.Nu judecaţi, ca sã nu fiţi judecaţi. 2.Cãci cu ce judecatã judecaţi, veţi fi judecaţi; şi cu ce 
mãsurã mãsuraţi, vi se va mãsura.

Dragul meu, nimeni nu judeca cu limba, ci judeca cu inima. Sa pazesti limba in realitate 
inseamna sa pazesti intentiile inimii. Oricum e necesar sa stim ca un cuvant bine spus, sau prost 
spus, poate schimba directia unei vieti. Prin cuvant se poate distruge o viata sau se poate 
incuraja un suflet necajit. Fara indoiala este nevoie sa tinem cont si de faptul ca problema inimii 
nu este doar a aceluia care foloseste cuvintele in mod usuratic ci si a aceluia care aude cuvintele. 
O inima egoista se poate preocupa doar de faptul ca ceea ce spune celalalt o jigneste pe ea, sau o 
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raneste. Dragul meu, viata in aceasta lume nu este viata care o vom avea in Ceruri. In aceasta 
lumea, cat inca nu am ajuns in Imparatia Cerurilor, avem de a face cu o biserica militanta, o 
biserica in proces de sfintire, unde exista graul impreuna cu neghina si daca o sa ne afecteze tot 
ceea ce zic ceilalti nu o sa ajungem prea departe.

Cand Isus vine in viata unei persoane, cand ramenem in El, si mentinem o legatura 
constanta, caracterul lui Isus se arata in noi, iar cuvintele inceteaza sa mai fie o problema. In 
primul rand pentru ca deja nu le mai folosim pentru a rani pe altii, iar in al doilea rand pentru ca 
nu ma mai afecteaza ceea ce spun ceilalti. Ei pot sa spuna ce vor, dar pe mine nu ma va afecta 
pentru ca inima mea este schimbata de Hristos. Cand cineva se preocupa de cuvinte, vinovatul 
nu este doar acela care spune acele cuvinte, ci si acela care asculta si permite sa-l afecteze acest 
lucru. Inima schimbata de Hristos este insensibila la usuratatea cu care altii pot sa vorbeasca 
despre cineva. Acesta este un aspect de care trebuie sa tinem cont.

Adevarul este ca atata timp cat suntem in lumea asta, si atata timp cat inca nu suntem o 
biserica perfecta, in multe ocazii vom avea persoane ranite in jurul nostru si de multe ori vom fi 
pusi in situatia de a ne cere iertare. Nu exista alt mod de a trai impreuna si de a adora pe 
Dumnezeu decat prin a comunica unii cu altii. De aceea Isus a spus in Matei 5, 23-24: 

23.Aşa cã, dacã îţi aduci darul la altar, şi acolo îţi aduci aminte cã fratele tãu are ceva împotriva 
ta, 24.lasã-ţi darul acolo înaintea altarului, şi du-te întâi de împacã-te cu fratele tãu; apoi vino de adu-ţi 
darul.

Interesant este ca Isus nu spune daca tu ai ceva impotriva fratelui tau, spune ‘’[da]cã 

fratele tãu are ceva împotriva ta’’. Nu este cazul sa zicem ca el m-a ofensat si trebuie sa-mi ceara 
scuze ci ca in ciuda faptului ca el m-a ofensat eu trebuie sa caut pe fratele meu pentru a rezolva 
problema. Bineinteles, pentru ca aceasta experienta sa poata fi reala, avem nevoie ca Isus sa fie 
centrul vietii noastre, avem nevoie sa fim legati de mladita. Isus ne arata cum sa ne purtam cu 
fratele care raneste in Matei 18,15-18: 

15.Dacã fratele tãu a pãcãtuit împotriva ta, du-te şi mustrã-l între tine şi el singur. Dacã te 
ascultã, ai câştigat pe fratele tãu. 16.Dar, dacã nu te ascultã, mai ia cu tine unul sau doi inşi, pentru ca 
orice vorbã sã fie sprijinitã pe mãrturia a doi sau trei martori. 17.Dacã nu vrea sã asculte de ei, spune-l 
Bisericii; şi dacã nu vrea sã asculte nici de Bisericã, sã fie pentru tine ca un pãgân şi ca un vameş. 
18.Adevãrat vã spun, cã orice veţi lega pe pãmânt, va fi legat în cer; şi orice veţi dezlega pe pãmânt, va 
fi dezlegat în cer.

Poti vedea aici trei pasi descrisi care nu pot fi ignorati cand se trateaza cu o persoana care 
greseste: daca vezi pe strada un frate care face ceva ce nu trebuie sa faca, poti sa dai marturie 
despre Evanghelie. Ce ai de facut? Conform cu ceea ce spune Isus, trebuie sa mergi si sa 
vorbesti cu el. Daca nu te asculta cheama 2 sau 3 martori si vorbiti iar cu el. Daca nu-i asculta 
nici pe ei spune-l bisericii si aici intra disciplina care este o expresie a dragostei. Eu intotdeauna 
spun ca nimeni nu se simte rau pentru ca este disciplinat, ci persoanele se simt rau de modul in 
care sunt disciplinate. De multe ori, nimeni nu a vorbit cu persoana iar biserica il disciplineaza, 
cum este posibil asa ceva? Unde sunt sfaturile lui Dumnezeu? Isus ne-a lasat toate astea pentru a 



Studiu biblic, Trim. III/2014 – Studiul 8 Biserica

5

invata sa traim ca o comunitate de femei si barbati care calatorim inspre Cer. Invataturile biblice 
sunt aici pentru a ne ajuta sa vietuim impreuna si sa iesim victoriosi din mijlocul cuvintelor, 
ranilor, atitudinilor, si a persoanelor, pentru ca nimic sa nu ne afecteze si nimic sa nu ne poata da 
la o parte de langa Domnul Isus Hristos, care este Viata.

Dumnezeu sa te binecuvinteze!
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